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Białe Błota, dnia 22.06.2022 r. 
BRG.0012.2.1.2022 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia  
22.06.2022 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a 
 
 
W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów  Ilona Nowakowska, 
radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Krzysztof Michalak, radny Sławomir 
Ruge, radna Karolina Lachowicz, radny Henryk Sykut, Wójt Gminy Dariusz Fundator, Zastępca 
Wójta Paweł Zuehlke, Specjalista w referacie Zamówień Publicznych i Pozyskiwania Funduszy 
Wojciech Jarosiński, Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka, Kierownika Referatu Dróg i 
Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski, Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-
Kowalska, Kierownik referatu Podatków i Opłat Beata Kruszka, Zastępca Kierownika GOPS Alicja 
Piskuła, pracownik GOPS Aneta Malcer, dyrektor ekonomiczny ZWiUK Ewa Engelgardt,  
 
 
Przewodnicząca Komisji powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów, 
odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność i przedstawiła 
tematykę posiedzenia Komisji: 

1. Zapoznanie z realizacją i rozliczeniem inwestycji, które było zakwalifikowane jako środki 
niewygasające z terminem realizacji do końca czerwca. 

2. Materiały na sesję. 
3. Sprawy bieżące. 

 
Ad. 2 
Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska omówiła projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na 2022 rok wskazując zmiany. 
Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska pytała o koszty emisji obligacji. 
Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska odpowiedziała, że taką informację 
może przygotować na podstawie dokumentów z ubiegłego roku. W sprawozdaniu z wykonania 
budżetu w załączniku nr 18 znajduje się informacja na temat kosztów obsługi i zadłużenia w 
ubiegłym roku, kwota  łącznie wynosi 524 344,09 zł.  
 
Ad. 1 
Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka przedstawiła wykaz wydatków niewygasających z 
upływem roku budżetowego 2021, w tym: 
- budowa ul. Kwiatowej w Kruszynie Krajeńskim – zadanie zostało wykonane, kwota została 
wydatkowana,  
- przebudowa i modernizacja obiektów mostowych na ul. Śluzowej w Prądkach- wydatkowano 
73 800 zł na ekspertyzy techniczne. Został złożony wniosek o dodanie tej kwoty do istniejącego 
zadania w budżecie. Starostwo Powiatowe wniosło sprzeciw do zgłoszenia  prac remontowych. 
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Projektant złożył odwołanie od decyzji Starosty do Wojewody. Obecnie projektant musi „okroić” 
dokumentację projektową i zakres wykonywanych prac, aby Starosta mógł je przyjąć na 
zgłoszenie. Kwota pozostała do wydatkowania to 83 000 zł jest to kwota za projekty, które 
zostały zrealizowane, 
- budowa ulicy Zabytkowej od Kościoła do Cichej w Przyłękach – kwota została w całości 
wydatkowana, 
- przebudowa nawierzchni części ulicy Letniskowej, Wczasowej i Plażowej w Łochowie oraz 
przebudowa części nawierzchni ul. Topolowej, ul. Biwakowej w Łochowie – kwota została w 
całości wydatkowana, 
- budowa ul. Myśliwskiej w Cielu- kwota została wydatkowana. Była to kwota na projekt tej 
ulicy, 
- budowa ulicy Okopowej w Łochowie-  kwota została wydatkowana, 
- budowa ulicy Wycieczkowej wraz z naprawą i modernizacją kanalizacji sanitarnej - kwota 
prawie w całości została wydatkowana, zadanie zostało wykonane w całości.  
- budowa ul. Ślesińskiej w  Łochowicach-  kwota została wydatkowana w całości, 
- projekt ul. Leśnej w Łochowie- projekt nie został jeszcze zrealizowany. Na etapie projektowania 
stwierdzono konieczność zmiany sposobu odwodnienia z uwagi na kwestie techniczne i 
ekonomiczne. Niezbędne jest wprowadzenie nowych rozwiązań projektowych skutkujących 
wydłużeniem terminu realizacji. Planowany termin zakończenia to wrzesień br.  
- budowa ul. Literackiej w Białych Błotach-  kwota została wydatkowana w całości, 
- projekt budowy ulicy Czereśniowej w Łochowie- kwota nie została wydatkowana, 
zawnioskowano o wprowadzenie zadania do budżetu. W dniu 11.04.2022 r projektant złożył 
wniosek o wydatnie decyzji ZRID, 23.05 wszczęto postępowanie dotyczące wydania decyzji, 
- projekt budowy ul. Słonecznej w Lisim Ogonie – kwota nie została wydatkowana w całości, 
powraca do budżetu, 
- projekt budowy ul. Cukrowej w Białych Błotach, została wydatkowana kwota 16 629 zł, została 
wydana decyzja ZRID,  
- rozbudowa ul. Zagajnikowej w Prądkach, ul. Farmerskiej i Osiedle w Cielu. Kwota nie została 
wydatkowana w całości, 
- projekt budowy ul. Łąkowej w Łochowicach-   kwota została wydatkowana w całości, 
- projekt budowy chodnika przy ul. Słonecznej w Kruszynie Krajeńskim -  kwota została 
wydatkowana w całości, 
-projekt ul. Albatrosa w Murowańcu- kwota nie została wydatkowana. Na etapie projektowania 
stwierdzono konieczność opracowania projektów likwidacji kolizji sieci podziemnych. Planowany 
termin zakończenia zadania tj. koniec listopada, 
-zakup i zamontowanie trzech radarów, wyświetlaczy prędkości – zadanie zostało wykonane i 
kwota została wydatkowana, 
-zagospodarowanie działki w Łochowie – kwota nie została wydatkowana, projektant w lutym 
br. złożył wniosek o wydanie pozwolenia na budowę. Zawnioskowano o zwiększenie środków na 
zadanie wprowadzone w roku obecnym celem rozliczenia wynagrodzenia projektanta,  
- budowa ogrodzenia cmentarza komunalnego wraz z parkingiem i infrastrukturą wewnętrzną w 
Białych Błotach-  kwota została wydatkowana w całości, zadanie zostało zakończone,  
- kapitalna modernizacja budynku w Szkole Podstawowej w Przyłękach -  kwota została 
wydatkowana w całości, zadanie zostało zakończone,  
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- budowa parkingu na terenie przedszkola Wróżka w Białych Błotach -  kwota została 
wydatkowana, zadanie zostało zakończone, 
- budowa miasteczka rowerowego przy Szkole Podstawowej w Łochowie -  kwota została 
wydatkowana w całości,  
- projekt i budowa ul. Pogodnej w Cielu wraz z kanalizacją sanitarną, kwota 80 565 zł wróci do 
budżetu na to zadanie. Planowany termin realizacji zadania projektowego to koniec listopada, 
- modernizacja głównej przepompowni ścieków i obiektów mechanicznego oczyszczania ścieków 
w Białych Błotach -  kwota została wydatkowana w całości,  
- waga samochodowa z pawilonem wirowym-  kwota została wydatkowana w całości, 
-projekty i budowa oświetlenia dróg na terenie gminy Białe Błota etap IV, została wydatkowana 
większość z kwoty co jest wynikiem niezliczenia ze wszystkich projektów. Do realizacji pozostały 
jeszcze dwa zadania tj. realizacja budowy oświetlenia na ul. Kieleckiej w Zielonce oraz 
oświetlenia kładki pieszo-rowerowej w Łochowie,  
- projekt oświetlenia dróg na terenie gminy, projektant otrzymał 12 z 13 zgód od Starosty 
Bydgoskiego na realizację oświetlenia. Do ukończenia zadania pozostało uzyskanie zgody na 
budowę oświetlenia ul. Narcyzowej w Lipnikach i zawnioskowano o wprowadzenie tego zadania 
do budżetu, 
-modernizacja i budowa systemów oświetlenia na terenie Gminy Białe Błota, zadanie zostało 
wykonane, kwota w całości została wydatkowana, 
- rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej polegająca na budowie Gminnego Centrum Kultury 
w Białych Błotach-  kwota została wydatkowana w całości, 
- rozbudowa placów zabaw i małej architektury na terenie Gminy Białe Błota w poszczególnych 
sołectwach -  zadanie zostało wykonane w całości, kwota nie została w całości wydatkowana i 
powróci do budżetu. Ogółem kwota do wydatkowania wynosiła 6 122 254,20 zł w wydatkach 
niewygasających z czego pozostało 691 766,95 zł do wydatkowania.  
Radny Bronisław Balcerowski pytał o kładkę pieszo- rowerową w Łochowie. 
Kierownik referatu Anna Bromka przekazała, że Kanał Górnonotecki jest w Zarządzie Wód 
Polskich. 
Radny Bronisław Balcerowski mówił, że na Kanale Górnonoteckim pływają skutery wodne i z 
jego informacji wynika, że Kanał leży w gestii Żeglugi Śródlądowej.  
Radna Anna Banaszek dodała, że skutery wodne poruszają się szybko po Kanale niszcząc 
roślinność, powodując wyginięcie ryb, poza tym mieszkańcy nie wyrażają zgody na pływanie 
skuterami. Prosiła o interwencję w tej sprawie.  
Następnie Przewodnicząca Komisji powróciła do omawiana projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2022 rok.  
Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska kontynuowała omawianie projektu 
uchwały. Mówiła, że radni otrzymali projekt uchwały bez uzasadnienia, ponieważ ze względów 
czasowych nie była w stanie sporządzić uzasadnienia terminowo. Zapewniła, że w najbliższy 
piątek radni uzyskają treść uzasadnienia. Mówiła, że  zostaną przygotowane również  
autopoprawki do pierwotnego projektu uchwały. Następnie omówiła projekt uchwały z dnia 
17.06.2022r wskazując, że wydatki bieżące to kwota około 6,5 mln zł,  2 300 000 zł na obsługę 
długu. 
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Radny Henryk Sykut pytał o kwotę 80 000 zł w wydatkach remontowych, pytał na jaki cel jest ta 
kwota.  
Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że cel nie jest dokładnie 
sprecyzowany, jednak często zdarzają się awarie kanalizacji w Urzędzie Gminy 
Radny Henryk Sykut pytał o odsetki- kwota 3 050 000 zł, zdaniem radnego jest to trzykrotny 
wzrost. 
Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska odpowiedziała, że wzrósł wibor, a 
planowanie jest do końca roku.  
Radny Henryk Sykut prosił o przedstawienie symulacji na ten temat na kolejne posiedzenie 
komisji.   
Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska pytała o przewidziane środki na Święto Gminy.  
Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że kwota znajduje się w 
dziale Promocji jednostek samorządu terytorialnego. Jest zwiększenie o kwotę 30 000 zł. co 
związane jest wzrostem cen. 
Radny Krzysztof Michalak pytał o łączną kwotę zaplanowaną na organizację Święta Gminy.  
Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska zaproponowała wystosowanie wniosku z komisji w 
sprawie uzyskania informacji na temat  kwoty zaplanowanej na organizację Święta Gminy.  
Radny Henryk Sykut prosił również o przygotowanie informacji o przeznaczeniu środków w 
dziale 921 -zwiększenie na kwotę 300 000 zł.  
Następnie głos zabrała Anna Bromka Kierownik Referatu Inwestycji. Przedstawiła zmiany w 
załączniku nr 4 do uchwały zmieniającej budżet na 2022 rok.  
- budowa ul. Myśliwskiej w Cielu- jest zwiększenie w roku 2022r. o 1 056 000 zł do 2 mln zł 
łącznie i 4 744 000 zł na rok przyszły.  
- budowa ul. Bałkańskiej i ul. Bagatela w Białych Błotach – środki sołeckie w wysokości 66 000 zł. 
Zadanie zostało wprowadzone do WPF jest to kwota 1 mln zł na rok 2022 i 66 029, 20 zł na rok 
2023. Szacunkowa kwota na dwie ulice wynosi 1,5 mln zł  
Radny Krzysztof Michalak pytał o ulice Białą  
Radna Maria Wolsztyńska mówiła, że projekt jest przedłużony.  
Kierownik Anna Bromka zaproponowała, aby radny Krzysztof Michalak w tej sprawie 
skontaktował się z Referatem Inwestycji w celu uzyskania szerszych informacji.  
- budowa ul. Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim I etap na odcinku 720 m – zwiększenie o  
300 000 zł na rok 2022 i do 2 mln zł w roku 2023, szacunek z urzędu gminy wynosi około 3-3,5 
mln zł.  
- budowa chodnika przy ul. Słonecznej w Kruszynie Krajeńskim, kosztorys inwestorski jest na 
około 900 000 zł stąd zwiększenie do kwoty 850 000 zł na rok 2022 i kwota 200 000 zł w roku 
przyszłym pozostaje w WPF. Czyli jest łącznie 1 050 000 zł z czego kosztorys inwestorski 900 000 
zł.  
- budowa ulicy Uroczysko w Prądkach, zwiększenie do kwoty 550 000 zł na rok 2022, kwota na 
rok 2023 to 550 000 zł, kosztorys inwestorski na niecały 1 mln zł, 
- budowa ul. Borowikowej w Zielonce, kosztorys inwestorski na II etap jest na niespełna 3 mln zł, 
limit na rok 2022 to 1 mln zł, środki na 2023 rok to 2 040 000 zł, 
-budowa ul Łąkowej w Łochowicach, zwiększenie do kwoty 210 000 zł, wynika to z konieczności 
zapłaty odszkodowań za wykupione  grunty pod ul. Łąkową, 
- budowa ul. Wiejskiej w Lisim Ogonie,  
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- budowa ul. Ptasiej w Murowańcu, z uwagi na procedury odszkodowań z tytułu przejęcia 
działek ZRID należy dokonać płatności za odszkodowania. Odcinek od ul. Strusiej do ul. Sokolej.  
- przebudowa ul. Guliwera w Białych Błotach na odcinku nawierzchni bitumicznej, 
- projekt i budowa chodnika przy ul. Dębowej w Łochowie, kwota została uzupełniona w WPF w 
2024. Budowa chodnika – petycja i wniosek mieszkańców, 
- projekt budowy ul. Czereśniowej jest to zadanie ze środków niewygasających, 
- projekt ul. Albatrosa w Murowańcu,  
- projekt ul. Słonecznej w Lisim Ogonie, 
- projekt budowy ul. Cukrowej w Białych Błotach,  
- rozbudowa ul. Zagajnikowej w Prądkach, - 
- Ulicy Farmerskiej, ul. Osiedle w Cielu, 
- budowa zatok autobusowych na terenie gminy Białe Błota, środki w planie zostały zwiększone 
do kwoty 600 000 zł, 
Radny Henryk Sykut pytał ile zatoczek jest zaplanowanych.   
Kierownik Anna Bromka odpowiedziała, że są dwie zatoki na drodze serwisowej między Białymi 
Błotami, a Murowańcem  
- przebudowa kładki łączącej ul. Kasztanową w Łochowie z ul. Słoneczną w Lisim Ogonie, zadanie 
w WPF na rok 2024. Dotyczy to próby wykonania innego połączenia niż głównego przez  
ul. Łochowską i Szosę Bydgoską,  
-zakup ciągnika na potrzeby Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami  
Kierownika Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski przekazał, że zakup 
ciągnika jest na wniosek Kierownika referatu Dróg. Zakup  uzasadnił  wypadkiem, który miał 
miejsce w 2019 r., z udziałem ciągnika będącego na stanie w referacie. Pojazd uległ uszkodzeniu 
i jego naprawa nie jest opłacalna. Wstępna wycena naprawy ciągnika wyniosła około 100 000 zł, 
co jest nieopłacalne, gmina otrzymała odszkodowanie w wysokości ponad 30 000 zł za szkodę. 
Wrak ciągnika może zostać zlicytowany. W roku 2020 został zakupiony ciągnik wraz z osprzętem 
specjalistycznym do utrzymania dróg. W związku z ciągłym wykorzystaniem naczepy do 
przewozu kruszywa i innych materiałów sypkich uniemożliwia to wykorzystanie głowic do innych 
zadań. W związku z tym zasadne jest zakupienie ciągnika bez osprzętu, który byłyby 
przeznaczony do przewozu kruszywa, a ciągnik który obecnie jest w dyspozycji referatu byłby 
optymalnie wykorzystywany do zadań specjalnych jak np.: frezowania poboczy, koszenia 
poboczy. 
Radna Maria Wolsztyńska zwrócił uwagę na koszt budowy ul. Myśliwskiej wskazując, że w WPF 
jest zapis, iż całkowity koszt wynosi 1 944 000 zł, a obecnie jest informacja, że koszt wyniesie 
prawie 7 mln zł. Ponadto mówiła, ze radni Białych Błot wnioskowali o „końcówki” ulic  m. in ulic 
Ezopa, Olchowa, na które kończy się ważność projektu, jednak nie uwzględniono wniosków 
radnych. 
Radny Henryk Sykut pytał, czy kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami składał 
zapotrzebowanie  na zakup ciągnika w okresie konstruowania budżetu, czy jest to nowy 
wniosek. 
Kierownika Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że jest to 
wniosek z początku czerwca. Wniosek był złożony do budżetu, lecz nie został on wstępnie 
uwzględniony  dlatego został ponowiony.  
Następnie Kierownik Anna Bromka kontynuowała omówienie zadań.  



6 
 

- zagospodarowanie działki w Łochowie, są to środki niewygasające, 
- modernizacja obiektu lekkoatletycznego polegająca na remoncie bieżni i skoczni na boisku 
szkolnym przy Szkole Podstawowej w Białych Błotach, dokonano tu zwiększenia środków o 
kwotę 50 000 zł z uwagi na to,  że część środków zostanie wydatkowana na sprawdzenie obiektu 
lekkoatletycznego,  
- projekt i budowa przedszkola przy ul. Kościelnej w Cielu, w WPF jest to kwota 150 000 zł na rok 
2022 i 4,5 mln zł na rok 2023 i 4,5 mln zł  na rok 2024. Nazwa zadania i środki zostały zmienione 
z uwagi na to, że kierownik COEiS zgłaszał potrzebę budowy przedszkola i planowane jest 
wykonanie zadania w systemie zaprojektuj i wybuduj. 
Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska pytała czy poczynione były starania o pozyskanie 
dofinansowania.  
Wójt Gminy Dariusz Fundator odpowiedział, że gmina zabiegała o środki, które umożliwiłyby 
dofinansowanie inwestycji budowy przedszkola, niestety w ramach uzgodnień Komisji 
Europejskiej wskaźniki, które budują relacje jeśli chodzi o budowę kubaturową tego typu 
obiektów uniemożliwiają gminie złożenie takiego wniosku. W kolejnym etapie gmina 
zawnioskowała o środki  do Funduszu Inwestycji Strategicznych z Polskiego Ładu, przydzielono 
gminie duże środki, ale na budowę kanalizacji. Wskaźniki demograficzne wskazują przyrost 
dzieci w wieku 3 do 6 lat, a jest to obowiązek przedszkolny do wypełnienia przez gminę.  
W związku z tym potrzebny jest obiekt 15 oddziałowy w celu zapewnienia około 500 miejsc 
dzieciom w oddziałach przedszkolnych. Planowane jest rozpoczęcie od 5- 7 oddziałów i w 
kolejnych latach po jednym oddziale czy dwóch dobudowywać tak aby ten obiekt powstał w 
zamierzonych wymiarach. Obecnie dzieci umieszczane są w różnych placówkach, tworzona jest  
dodatkowa baza lokalowa, gdzie zatrudniani są dodatkowi pracownicy i rosną koszty.  
Kierownik Anna Bromka omówiła pozostałe pozycje zmian.  
- budowa miasteczka rowerowego przy szkole podstawowej w Łochowie. Przy możliwości 
podpisania umowy jeżeli taka decyzja zapadnie wówczas w roku obecnym zakończy się budowa 
miasteczka rowerowego. Środki z roku przyszłego przeniesiono na rok obecny w celu 
wydatkowania. Kwota stanowi 905 000 zł, kosztorys inwestorski z zeszłego roku wynosił  
450 000 zł.  
Radny Henryk Sykut pytał do jakiej kwoty gmina może się „posunąć” aby  zrealizować to 
zadanie, ponieważ obecnie jest to już duża kwota.  
Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że zwiększenie ma element bezpieczeństwa, obecnie jest 
termin przed otwarciem ofert.  
Kierownik Anna Bromka kontynuując omawiała kolejne zadania: 
- wymiana nawierzchni syntetycznej boiska do piłki nożnej Orlik w Łochowie. Jest to zadanie 
wprowadzane przez kierownika COEiS, 
- budowa boiska pełnowymiarowego przy ul. Kościelnej w Cielu. Została wprowadzona kwota 
200 000 zł, termin realizacji projektu upływa z końcem roku.  
- projekt i budowa ul. Pogodnej w Cielu wraz z kanalizacją sanitarną, 
- modernizacja głównej przepompowni ścieków i obiektów mechanicznego oczyszczania ścieków 
w Białych Błotach jest to kwota 1 221 786 zł. Jest to subwencja z zewnątrz, którą należało 
wprowadzić na zadanie dotyczące kanalizacji w gminie. 
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- budowa sieci sanitarnej na terenie gminy Białe Błota, jest to zadanie wprowadzone do WPF, są 
to środki które gmina otrzyma z Polskiego Ładu. Jest to kwota 265 600 zł na rok obecny i  
5 046 400 zł na rok przyszły. Projekt jest na sołectwo Łochowo.  
- projekt i budowa oświetlenia dróg na terenie gminy Białe Błota, etap IV jest to zadanie 
wprowadzone z uwagi na środki  niewygasające, które nie zostały wydatkowane,  
- inwentaryzacja istniejącego oświetlenia drogowego wraz z projektem modernizacji na terenie 
gminy Białe Błota. Gmina otrzymała ofertę od firmy Enea na modernizację, inwentaryzację  
oświetlenia, projekt, 
- modernizacja systemów oświetlenia na terenie gminy Białe Błota, likwidacja szafek 
oświetleniowych, kosztorys opiewa na kwotę 700 000 zł, celem realizacji zadania zwiększono 
kwotę o 300 000 zł do kwoty 800 000 zł łącznie,  
- projekt oświetlenia dróg na terenie gminy Białe Błota, zadanie przechodzi ze środków 
niewygasających,  
- doposażenie sal powstałych w ramach rozbudowy budynku szkoły podstawowej w Białych 
Błotach z przeznaczeniem na GCK. 
Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że jest to wydatek 
majątkowy, należy skorygować załącznik nr 3. 
Radny Henryk Sykut prosił o uszczegółowiony wykaz zakupów oraz informację co zostanie 
zrobione z mieniem które obecnie znajduje się w pomieszczeniach GCK.  
Kierownik Anna Bromka odpowiadając na pytanie radnej Marii Wolsztyńskiej dot. ul. Ezopa,  
ul. Olchowej i ul. Żaków w Białych Błotach, poinformowała, że te ulice  są w większości ważne do 
końca przyszłego roku. Ulice te zostaną zaproponowane do prowizorium budżetowego do 
realizacji w przyszłym roku. 
Wójt Gminy Dariusz Fundator przekazała, iż otrzymał informację od Wojewody że w wyniku 
rezygnacji innych podmiotów w ramach Rządowego Funduszu Budowy Dróg jest szansa na 
dofinansowanie kolejnej ulicy, którą w kolejności jest ul. Duńska. 
Następnie zastępca kierownika GOPS p. Alicja Piskuła oddała głos głównej księgowej GOPS, 
która przedstawiła zmiany zaproponowane w projekcie uchwały. Zmiany dotyczą głównie 
działalności świetlicy socjoterapeutycznej w Cielu. Pierwszym zadaniem jest budowa chodnika 
przy świetlicy, zaplanowany koszt 46 135,42 zł środki pochodzą ze zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych, 
-opracowanie dokumentacji projektowo- kosztorysowej przebudowy zmiany sposobu 
użytkowania budynku w Cielu na Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień, planowana kwota 40 
000 zł na opracowanie dokumentacji. 
Pracownik GOPS Aneta Malcer przekazała, że w Gminnym Programie Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii   na rok 2022 zostało 
zapisane zadanie dotyczące podjęcia prac w sprawie utworzenia Centrum Profilaktyki  i Terapii 
Uzależnień. Dotyczy to rozbudowania istniejącego Rodzinnego Punktu Konsultacyjnego celem 
zwiększenia pomocy psychologicznej, psychiatrycznej, pomocy dla rodzin z problemami 
wychowawczymi, dla dzieci stykających się z przemocą w rodzinie. 
Zastępca kierownika GOPS Alicja Piskuła mówiła, że centrum ma powstać w Cielu w budynku po  
byłej świetlicy. 
Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska pytała, czy to pomieszczenie spełnia warunki 
techniczne, aby cokolwiek mogło w tym budynku funkcjonować.   



8 
 

Zastępca kierownika GOPS Alicja Piskuła mówiła, że projekt rozpoczyna się od opracowania 
dokumentacji, natomiast w latach kolejnych GOPS przystąpi do realizacji.  
Radny Henryk Sykut wspomniał, że w przeszłości w tym budynku miał funkcjonować Dom 
Dziennego Pobytu, został ogłoszony konkurs na wyłonienie podmiotu zewnętrznego, który miał 
to zadanie realizować, ale podmiot który wygrał konkurs zrezygnował. Z informacji radnego 
wynika, że pewna dokumentacja została zrobiona.  Proponował, aby w pierwszej kolejności 
zapoznać się ze stanem technicznym budynku. Ponadto mówił, że jest to wspólnota, gdzie 
znajdują się mieszkania. Zdaniem radnego przedmiotowy budynek nie powinien w ogóle 
funkcjonować ze względu na zły stan techniczny.  
Radna Anna Banaszek dodała, że w tym budynku nie ma pozwoleń p-poż. 
Radny Henryk Sykut zaproponował, aby temat związany z technicznym stanem budynku 
przekazać do analizy  Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska. 
Radny Krzysztof Michalak prosił o interwencję w rodzinie zamieszkującej przy Szosie Nakielskiej. 
Rodzina wraz z dziećmi zamieszkuje tam  w złych warunkach. Pytał czy jest możliwość 
znalezienia lokalu zastępczego dla tej rodziny. 
Zastępca kierownika GOPS Alicja Piskuła przekazała, że w gminie nie ma wolnych lokali 
zastępczych.  
Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2022 rok oraz zmian w WPF  
Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Anna Banaszek- brak głosu  
Radny Krzysztof Michalak- za  
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Ilona Nowakowska- głos wstrzymujący  
Radny Sławomir Ruge- głos wstrzymujący  
Radny Henryk Sykut - głos wstrzymujący  
Następnie poddała pod głosowanie wnioski wypracowane  przez komisje. 
Wniosek:  
Komisja Budżetu i Finansów wnioskuje o podanie kosztów związanych z organizacją Święta 
Gminy.  
Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Anna Banaszek- brak głosu  
Radny Krzysztof Michalak- za  
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ruge- za  
Radny Henryk Sykut - za  
Komisja Budżetu i Finansów wnioskuje o uszczegółowienie na co dokładnie ma zostać 
wydatkowana kwota 300 000 zł przeznaczona na wyposażenie GCK.  
Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Anna Banaszek- za 
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Radny Krzysztof Michalak- za  
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ruge- za  
Radny Henryk Sykut – za 
Następnie głos zabrała dyrektor ekonomiczna  ZWiUK Ewa Engelgardt omawiając uchwałę 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Poinformowała, że spółka ZWIUK planuje we wrześniu br złożyć wniosek taryfowy. Spółka 
podejmuje różne kroki, aby cena za wodę i za ścieki w najbliższej przyszłości nie była wysoka. 
Podatek od nieruchomości jest jedną ze składowych ceny taryfowej wody i ścieków. Obecnie 
podatek od nieruchomości jest to koszt dla spółki około 370 000 zł, zastosowanie stawki 
preferencyjnej o którą wnioskuje ZWiUK pozwoli obniżyć podatek o 300 000 zł  co pozwoli 
docelowo obniżyć cenę wody i ścieków. 
Radny Bronisław Balcerowski pytał o ile wzrośnie cena za m 3 wody i ścieków.  
Pani Ewa Engelgardt odpowiedziała, że uzależnione jest to od wielu czynników m. in cen energii, 
paliwa, amortyzacji.  
Radny Bronisław Balcerowski pytał co robi spółka aby zminimalizować własne koszty.  
Pani Ewa Engelgardt odpowiedziała, że dynamika wzrostu cen ścieków nie ma być tak duża jak 
dynamika wzrostu cen wody. W spółce od półtora roku jest wdrożony  system monitorowania 
kosztów, jest plan finansowo- rzeczowy, budżet kosztów z podziałem na miesiące, na działy 
spółki z określonym limitem.  
Kierownik referatu Podatków i Opłat Beata Kruszka mówiła, że nie ma ryzyka, aby inny podmiot 
na terenie gminy był objęty stawką preferencyjną, gdyż stawka dotyczy tylko zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków. Aby prowadzić tę działalność musi być zgoda 
organu wykonawczego, który wydałby  pozwolenie jakiemukolwiek innemu podmiotowi.  
Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Anna Banaszek- za 
Radny Krzysztof Michalak- brak głosu.  
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ruge- za  
Radny Henryk Sykut – za 
-Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota za 2021 

rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska omówiła projekt uchwały.  

Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Anna Banaszek- za 
Radny Krzysztof Michalak- za  
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Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ruge- za  
Radny Henryk Sykut – za 
-Projekt uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska omówiła projekt uchwały.  

Radny Henryk Sykut pytał o wibor 6 miesięczny na dzień dzisiejszy i jaka jest marża.  

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska odpowiedziała, że wibor jest około 

6%  

Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Anna Banaszek- za 
Radny Krzysztof Michalak- przeciw 
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
Radny Sławomir Ruge- za  
Radny Henryk Sykut – za 
Radny Bronisław Balcerowski pytał, czy jest wykonany projekt techniczny na ul. Jedlinową w 

Łochowie. Pytał także o budowę ul. Gościnnej.  Prosił o  zgłoszenie do Starostwa Powiatowego  

oznakowania przejścia dla pieszych z ul. Świerkowej na ul. Szosa Bydgoska. 

Zastępca wójta Paweł Zuehlke przekazał, że sprawa oznakowania związana jest ze zmianą 

organizacji ruchu.  

Radny Bronisław Balcerowski ponownie zwrócił uwagę na słabą widoczność przy wyjeździe  z 

ulicy Cyprysowej. Proponował zainstalowanie lustra na tej ulicy i oznakowanie przejścia dla 

pieszych. Mówił również o awarii sygnalizacji świetlnej na ul. Szosa Bydgoska na skrzyżowaniu  

z ul. Gościnną.   

Radna Anna Banaszek mówiła o odcinku drogi od szkoły do przejścia dla pieszych gdzie na 

drodze powiatowej zalega dużo piachu. Prosiła o zgłoszenie uwagi do Starostwa Powiatowego w 

celu usunięcia piachu z ulicy. 

Radny Henryk Sykut wnioskował o skierowanie prośby do Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Rady Gminy Białe Błota o zapoznanie się z dokumentacją techniczną i 

planowanymi zmianami sposobu użytkowania budynku po Świetlicy w Cielu, który ma zostać 

przeznaczony na potrzeby dzieci uczestniczących w programach edukacyjno-wychowawczych z 

elementami uzależnień.  

Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie wniosek radnego. 

Głosowanie: 
Radny Bronisław Balcerowski- za 
Radna Anna Banaszek- za 
Radny Krzysztof Michalak- za 
Radna Karolina Lachowicz- za 
Radna Ilona Nowakowska- za 
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Radny Sławomir Ruge- brak głosu  
Radny Henryk Sykut – za 
Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska mówiła o wjeździe od strony Łochowa w ul. Szeroką 

gdzie znajduje się ścieżka pieszo- rowerowa, w miejscu gdzie kończy się asfalt znajdują się 

dziury, prosiła o uzupełnienie ubytków w drodze.  

Radny Sławomir Ossowski mówił, że jadąc ul. Szeroką dojeżdżając do ścieżki pieszo- rowerowej 

rosną brzozy i  kierowca dojeżdżający do skrzyżowania mają utrudnioną widoczność, nie ma 

możliwości zauważania rowerzysty na ścieżce, ponieważ widoczność zasłaniają drzewa. Pytał 

również o kursy  autobusów linii 92. Według informacji radnego autobus ma jeździć po drugiej 

strony trasy S5.  

Przewodnicząca Komisji  Ilona Nowakowska odpowiedziała, że autobus będzie jechał przy  

ul. Energetycznej i przy ul. Sosnowej przy drodze serwisowej.  

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke odpowiedział, że Zarząd Dróg wystosował pismo informując, że 

wszystkie wnioskowane zmiany i tworzenie nowych linii zostanie zrealizowane najszybciej 

między III a IV kwartałem. Decyzję swą motywują brakiem taboru autobusowego.  

Radny Sławomir Ossowski zaapelował do radnych aby pomyśleć o budowie ul. Ptasiej w 

Murowańcu. Jest to jedyna droga, z której zdjęto środki i której radni nie chcą budować. 

Stwierdził, że nie należy dopuścić do sytuacji wygaśnięcia projektu ulicy.  

Na zakończenie komisji Przewodnicząca Ilona Nowakowska poinformowała, że kolejne 

posiedzenia komisji będą realizowane w formie stacjonarnej.  

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Anna Cabańska  

 
 
Przewodnicząca Komisji  
     
   Ilona Nowakowska 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


